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Mødereferat: LUU Industri 
 

Dato Den 3. december 2024 Tid: 14:00 – 16:00 

Sted Learnmark Horsens, Strandpromenaden 4C, 8700 Horsens – Lokale A103 

Mødeleder Jane Brandt-Hansen, 3F 
 

Deltagere Jane Brandt-Hansen, 3F 
Eva Skovhede, 3F 
Jens Kristian Kristensen, 3F 
Line Bang Fasting Bauer, DI 
Peter Hjortdal Andersen, Learnmark Horsens 

Jacob Bismuth, Learnmark Horsens 

Maria Birk Barnung, Learnmark Horsens 
Kian Frederiksen, Learnmark Horsens 
 

Afbud Chris Kragh, DI 
Malene Munk-Madsen, DI 

Ida Rode Hansen, Industriens Uddannelser 
Lars Jensen, Learnmark Horsens 
 

Referent Carina Würtz Rolskov  

Links 
https://www.learnmark.dk/om-learnmark/organisation/bestyrelse/  

https://iu.dk/media/jt2ik5c0/2023-luu-haandbog.pdf  

Dagsorden 

1. Godkendelse af seneste referat 

 
2. Nyt fra formandskabet 

 
3. Nyt fra skolen 

 
4. Præsentation af kursuspakke (TWI) 

 

5. Industrioperatør – koncept 
 

6. Eventuelt 
  
 
Ad 1) 

Velkommen til Line Bang Fasting Bauer, som er ny i udvalget som repræsentant fra DI.  
Referat godkendt.  

 
Ad 2) 
Formand Malene Munk-Madsen var fraværende til dagens møde. Næstformand Jane Brandt-Hansen 
orienterede om, at der ikke var nyt fra formandskabet.  
 

Ad 3) 
Jacob Bismuth orienterede om nyt fra erhvervsuddannelsesområdet: 
Der er pt. tre produktører til svendeprøve. De bliver færdige lige før jul. 
Der er pt. ingen tilmeldinger til grundforløb 2 til start til januar 2025 på produktører.  

https://www.learnmark.dk/om-learnmark/organisation/bestyrelse/
https://iu.dk/media/jt2ik5c0/2023-luu-haandbog.pdf
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Learnmark har lavet et nyt markedsføringstiltag med en kampagne på skolens sociale medier. Her bliver 
virksomheder, som aktivt søger en lærling indenfor det næste halve år, nævnt på skolens sociale medier. 

Dette har været et succesfuldt tiltag. Tre virksomheder indenfor lagerområdet søger aktivt en lærling.  
Skolen har foretaget en intern GF2-analyse, hvor det har vist sig at ledige lærepladser er grunden til de 
nuværende GF2-elever har valgt at starte.  
I alt har 48 virksomheder sagt ja til at blive promoveret på de sociale medier, særligt industri- og 
produktionsvirksomheder.  
Der vil køre to kampagner på de sociale medier i løbet af året – april og oktober.  
 

Jacob Bismuth orienterede om den kommende EPX-uddannelse, som er en del af den nye 
uddannelsesreform. Fylder ikke meget i afdelingernes hverdag lige pt., da der er så mange ubekendte 
faktorer.  Learnmark føler sikre på at få EPX. EPX’en vil kunne udbydes fra august 2030. Med den nye 
reform bliver en erhvervsuddannelse en kort videregående uddannelse.  
Det bliver en kæmpe omvæltning med så stor en reform, men Learnmark ser positivt på det nye tiltag.  

Learnmark forventer at HTX fortsætter i Horsens.  

 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om nyt fra efteruddannelsesområdet: 
Det ser fornuftigt ud på efteruddannelsesområdet generelt set.  
 
Der er ansat en ny underviser, som blandt andet underviser på den grundlæggende lederuddannelse - 
engelsk.  
 

Til januar 2025 kommer der en ny AMU-udbudsrunde, hvor skolen skal søge om alle AMU-godkendelser 
igen. Der er ved ansøgningsrunden et minimumskrav på aktivitetsniveau. 
 
Peter Hjortdal Andersen orienterede udvalget om AMU Danmark, som er et konsortium bestående af 19 
skoler. Formålet med konsortiet er at gøre uddannelse let tilgængeligt for alle.  
 
Udvalget debatterede brugen af IKUF samt brugervenligheden i forbindelse med ansøgninger. Line Bang 

Fasting Bauer orienterede om, at medarbejderne nu har mulighed for at give samtykke til arbejdsgiver og 
fagforening i forbindelse med ansøgning til IKUF. Line Bang Fasting Bauer opfordrede derfor til at presse på 
med at der kan gives samtykke til erhvervsskoler, så totalløsning kan blive endnu mere attraktivt for 

virksomheder.   
 
 

Ad 4) 
Maria Barnung orienterede om konceptet for sidemandsoplæring TWI, herunder 4-trinsmodellen.  
Materiale om sidemandsoplæring kan findes på skolens hjemmeside:  
 
Oplæring af medarbejdere 
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_sidemandsoplaering_210224
.pdf  

 
Fremstilling af instruktionsvideoer for operatører 
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_Fremstilling_af_instruktionsvideoer
_210224.pdf  
 
Mentoruddannelsen for erfarne medarbejdere 
https://kursus.learnmark.dk/mentoruddannelse-for-erfarne-medarbejdere  

 
 
Ad 5) 
Maria Barnung orienterede om, at der er lavet en kursuspakke til at blive industrioperatør eller 
procesoperatør.  
https://iu.dk/media/nvyd3ke1/55571-iu-postkort-om-merit-a6-v3.pdf  

Peter Hjortdal Andersen og Malene Munk-Madsen har møde omkring kursuspakkerne for at drøfte hvilke 
muligheder Learnmark kan tilbyde som passer til virksomhedernes behov.  
Jacob Bismuth orienterede om at det fra skolens bestyrelse i 2021 blev besluttet at give industrioperatøren 
fem års pause. Skolen vil gerne udbyde uddannelsen, såfremt der er sikker opbakning fra virksomhederne 

https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_sidemandsoplaering_210224.pdf
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_folder_sidemandsoplaering_210224.pdf
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_Fremstilling_af_instruktionsvideoer_210224.pdf
https://www.masterpiece.dk/UploadetFiles/12521/36/Efteruddannelse_Fremstilling_af_instruktionsvideoer_210224.pdf
https://kursus.learnmark.dk/mentoruddannelse-for-erfarne-medarbejdere
https://iu.dk/media/nvyd3ke1/55571-iu-postkort-om-merit-a6-v3.pdf
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til at starte et helt hold. Udbud via optagelse.dk bliver dog tidligst fra januar 2027 jf. bestyrelsens 
beslutning.  

Aftalen på sidste møde i LUU var at uddannelsen skulle drøftes i netværksgruppen med Maria Barnung som 
tovholder.  
Uddannelsen har endnu ikke været drøftet blandt netværksgruppen. Maria Barnung bringer det op til 
netværksgruppemødet i januar.  
 
Ad 6) 
Maria Barnung udleverede et kompendie om anbefalet rækkefølge af AMU-kurser indenfor forskellige 

områder.  
Kompendiet er vedhæftet referatet som bilag.  
 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om at Learnmark har søgt om selvkørende robotter til 
lagerprocesuddannelsen samt skærme, som kan programmeres med AI-programmer, som blandt andet 

kan vejlede kursister.  

 
Line Bang Fasting Bauer søgte den gode erfaring i forhold til deltagelse i LUU? 
Jane Brandt Hansen orienterede om at flere af medlemmerne stadig er ved at lære i forhold til at udbrede 
viden fra LUU, da alle er forholdsvis nye i udvalget.  
Jacob Bismuth supplerede med, at møderne skal afholdes ude på virksomheder de første tre kvartaler. 
Kian Frederiksen er tovholder på at finde lokationerne til møderne.   
Jacob Bismuth orienterede desuden om, at LUU er et rådgivende organ til skolen.  

 
Jacob Bismuth orienterede om, at bestyrelsesformand Tine Valente deltager på det kommende LUU-møde.  


